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Przed nami najważniejsze – 
jak dla mnie – wybory. Wybory 
samorządowe. To, kto rządzi 
w mojej małej ojczyźnie jest 
dla mnie bardziej istotne, niż 
to, kto akurat zasiada w ławach 
rządowych czy poselskich.

Wszystko wskazuje na to, że 
będą to bardzo skromne wy-
bory. Skromne, jeśli chodzi 
o kandydatów i kontrkandy-
datów obecnie sprawujących 
władzę włodarzy miast i gmin 
powiatu braniewskiego.

O ile dobrze pamiętam, to 
dotychczas jedynie w gminie 

DO NARZEKANIA – 3, 2, 1 
START!
Płoskinia urzędujący wójt nie 
miał kontrkandydatów, gdy 
startował w wyborach. W in-
nych gminach zawsze była ja-
kaś rywalizacja i wymiana 
poglądów. W tym roku naj-
prawdopodobniej nie będzie 
nikogo, kto zmierzy się z bur-
mistrzem Braniewa Tomaszem 
Sielickim. Oczywiście nie jest 
to jeszcze przesądzone i może 
się okazać, że ktoś stanie z Sie-
lickim w szranki. Pozostaje 
jednak pytanie: jak rozegra 
te pięć tygodni kampanii, aby 
choć trochę zagrozić obecne-
mu włodarzowi Braniewa?

Podobnie będzie w przypad-
ku wyboru radnych rady miej-
skiej. W niektórych okręgach 
– podkreślę: prawdopodobnie 
– o jedno miejsce ubiegać się 
będzie zaledwie dwóch rad-
nych.

Skąd ta niechęć u nas do 
wzięcia spraw we własne ręce? 
Skąd bierze się ta obojętność, 
gdy możemy faktycznie wpły-
nąć na to, co dzieje się w na-
szej małej ojczyźnie? Dlacze-
go tak mało z nas potrafi się 
zebrać, zrzeszyć, stworzyć 
komiet wyborczy, startować 
w wyborach, ubiegać się o waż-
ne stanowiska?

Nie znam odpowiedzi na te 
pytania. Ale wiem, że czeka nas 
za moment wysyp komentarzy 
typu: „znów te same osoby”, 
„przecież on to już jest radnym 
od lat”, „no kto na niego gło-
sował”.

Niestety, w narzekaniu – jak 
na razie – jesteśmy mistrzami..

Wojciech Andrearczyk
redaktor naczelny

NAJNOWSZE SPA W REGIONIE! TU JESZCZE NIE BYŁEŚ...

Kiedy odchodzi ktoś nam 
bliski lub ważny w danej spo-
łeczności zazwyczaj nachodzi 
nas refleksja: jakie to życie jest 
kruche... Towarzyszą jej te same 
przemyślenia, że mamy tylko 
jedno życie i że warto je prze-

żyć godnie. Ta refleksja (który to 
już raz?) natchnęła mnie teraz 
w związku ze śmiercią Pana To-
masza (Doraczyńskiego), czło-
wieka otwartego, życzliwego, 
przyjaznego i pełnego szacun-
ku do ludzi, pewnie dlatego też 
tak szacunkiem obdarowanego 
przez innych. I tak sobie myślę, 
że przecież na swoją opinię pra-

cujemy przez całe nasze życie. 
Nawet jeśli czasem czujemy się 
niezauważani, a czasem niedo-
ceniani, inni to docenią. A hej-
terzy? Niech plują, może kiedyś 
ich też najdzie myśl, że warto 
być Człowiekiem. Bo warto być 
przyzwoitym, jak mawiał prof. 
Władysław Bartoszewski.

Marek Szymański

W podbraniewskim Stęp-
niu oddany został do 
użytku nowoczesny 

obiekt – Jarzębinowy Resort 
& SPA. Na gości czeka wiele 
atrakcji – od basenów, przez 
sauny, po zabiegi w gabine-
tach kosmetycznych.

Jarzębinowy Resort & SPA to 
nowe dzieło dotychczasowych 
właścicieli znanego dobrze Ja-
rzębinowego Ogrodu w Stęp-
niu pod Braniewem. Teraz 
obiekt powiększył się o wyjąt-
kową atrakcję, jaką jest SPA.

Znajdziemy tutaj basen we-
wnętrzny, basen zewnętrzny, 
jacuzzi, sauny (fińską, paro-
wą, infrared), wypoczywalnię 
z tężnią solankową (wszyst-
ko w najnowszej technologii 
uzdatniania wody).

Na piętrze znajdują się ga-
binety kosmetyczne, fizjote-
rapeutyczne, masażu, gabinet 
dla dwojga z leżanką do ham-
mamu i dużą wanną relaksa-

cyjną. Sala fitness i poczekalnia 
dopełniają strefy komfortu.

— Jarzębinowy Resort & 
SPA to resort w idei Slow 
Life – powstał jako realizacja 
naszych marzeń o obiekcie, 
który sprosta oczekiwaniom 
naszych gości i będzie wartym 
odwiedzenia punktem na ma-
pie Warmii i Mazur — mówią 
Małgorzata i Mirosław Jarzą-
bek, zapraszając do skorzysta-
nia z atrakcji. — Znajdziemy 
tu możliwość odpoczynku 
z dala od miejskiego zgiełku. 
Jarzębinowy Resort & SPA to 
uzdrowisko, które pozwala za-
czerpnąć świeżego powietrza 
i cieszyć się bliskością natury. 
Na każdego czeka tu wiele 
atrakcji oraz możliwości aktyw-
nego spędzania wolnego czasu.

Właściciele Jarzębinowego 
Resortu & SPA podkreślają, 
że chcieli stworzyć miejsce, 
w którym można odciąć się 
od codzienności, odpocząć, 
zrelaksować, nabrać sił i „na-
ładować akumulatory”.

— Nasz obiekt jest położony 
w otoczeniu pięknej zieleni 
naszego ogrodu i pól upra-
nych, oferujemy wiele miejsc 
w których można odpocząć, 
przystanąć i podziwiać otacza-
jącą nas przestrzeń — mówią. 
— Jesteśmy firmą rodzinną, co 
czuć od pierwszego momentu 
przestąpienia progu naszego 
obiektu. Nasi goście cenią 
sobie swobodną atmosferę, 
ciszę, gościnność, indywidu-
alne podejście i kameralny 

charakter naszego miejsca. 
Obiekt SPA powstał jako ele-
ment produktu sieciowego 
„W krainie ślimaka”. A dla 
potrzeb konsorcjum powstała 
innowacyjna linia kosmetyków 
LIMAKO SPA – wysokiej ja-
kości kosmetyki z największą 
ilością cennego śluzu ślimaka 
na rynku.

Dumą obiektu są gabine-
ty kosmetyczne wyposażone 
w nowoczesny sprzęt pozwa-
lający zadbać o urodę pań.

— Chcemy się pochwalić, że 
oferujemy również menu de-
gustacyjne ze ślimakiem w roli 
głównej — mówią właściciele. 
— To dania, które gościły na 
stołach biskupów warmińskich.

NAJBLIŻSZE
ATRAKCJE:

• 8 marca – Dzień Kobiet
•  29 marca-2 kwietnia – 

Wielkanoc
•  26 kwietnia-5 maja – 

Rodzinna Majówka

SZCZEGÓŁY sprawdź na 
www.jarzebinowy.pl

Jarzębinowy Resort & SPA
Stępień 3C, 14-500 Braniewo 

tel. 608 204 569
mail: jarzebinowyogrod@gmail.com
www: jarzebinowy.pl
facebook.com/jarzebinowyresortspa/about
instagram.com/jarzebinowy_resort_spa

KRÓTKO...
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Z końcem stycznia zakończono prace związane z termomodernizacją Szkoły Podstawowej nr 5  
w Braniewie oraz zagospodarowaniem terenu wokół szkoły.

Koniec termomodernizacji w „Piątce”. 
Przyszkolny plac zyskał nowe oblicze

Obwodnica Kętrzyna i droga 
do Giżycka już wkrótce

Drogie Panie
Dzień Kobiet to wyjątkowe i piękne święto,

w którym mamy okazję podziękować za Waszą
wrażliwość, trud, troskę i zrozumienie

oraz za codzienne piękno, 
jakie wnosicie każdego dnia.

W tym szczególnym dniu 
życzymy przede wszystkim zdrowia,

spełnienia najskrytszych marzeń, realizacji planów,
odwagi do działania oraz siły 

do podejmowania codziennych wyzwań.
Życzymy wszystkiego co najpiękniejsze!

Przewodniczący Rady Gminy 
Piotr Dziadoń 

Wójt Gminy Srokowo
Marek Olszewski

Z okazji 

Dnia Kobiet
składam wszystkim Mieszkankom Mrągowa

najserdeczniejsze życzenia radości, 
nieustającego optymizmu 

jak i pozytywnego spoglądania w przyszłość. 
Życzę, aby szczęście nigdy Was nie opuszczało, 

a każdy kolejny dzień 
był pełen miłości i niepowtarzalnych chwil. 

To czego pragniecie 
niech zawsze będzie na wyciągnięcie dłoni, 

a każde nowe wyzwanie utwierdza Was w przekonaniu, 
że jesteście wyjątkowe. 

Sławomir Prusaczyk
#TAKdlaMrągowa

Z okazji zbliżającego się

życzymy wszystkim Paniom wszelkiej pomyślności,
radości oraz spełnienia zarówno

w życiu prywatnym, jak i zawodowym.
Życzymy, aby doceniano Waszą codzienną pracę,

trud  oraz poświęcanie i troskę o innych.
Niech każdy nowy dzień będzie przepełniony

radością i niech obfituje w same sukcesy.
 

Wiesław Szarek
Przewodniczący

Rady Gminy Mrągowo

Piotr Piercewicz
Wójt

Gminy Mrągowo

Koszt inwestycji wyniósł 
aż 20 milionów złotych. 
Wykonanie prac o sze-

rokim zasięgu (o tym po-
niżej) możliwe było dzięki 
pozyskanym funduszom 
zewnętrznym. Aż 17,5 mln 
złotych miasto pozyskało 
z Rządowego Funduszu Pol-
ski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych (ok. 10,5 mln 
zł) i Europejskiego Fundu-
szu Rozwoju Regionalnego 
w ramach Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Warmia 
Mazury na lata 2014-2020 
(ok. 7 mln zł).

Uroczyste otwarcie Szkoły 
Podstawowej nr 5 im. Ziemi 
Braniewskiej po zakończeniu 
realizacji projektów pod nazwą 
„Termomodernizacja obiektów 
oświatowych i użyteczności 
publicznej miasta Braniewa” 
oraz „Zagospodarowanie tere-
nu przy Szkole Podstawowej nr 
5 w Braniewie” zaplanowano 
na 19 marca.

Cieplej i estetyczniej
W ramach zadania wykonano 

m.in. izolację przeciwwilgocio-
wą budynków, remont elewacji, 
docieplenie ścian zewnętrz-

nych od wewnątrz, docieple-
nie ścian przy gruncie, docie-
plenie stropów poddaszy oraz 
wymianę pokryć dachowych, 
wymieniono obróbki blachar-

skie, rynny i rury spustowe, 
parapety, przeprowadzono 
także remont naświetli i krat 
okiennych oraz wymieniono 
instalacje elektryczne i sani-
tarne.

Sport i rekreacja
Prace objęły również budowę 

infrastruktury sportowej, m.in. 
wykonanie boiska do gry w pił-
kę nożną o nawierzchni typu 
„sztuczna trawa”, z ogrodze-
niem panelowym i piłkochwy-
tami, bieżni sportowej okólnej 
4-torowej z odcinkiem prostym 
do biegów na 100 m, skoczni 
w dal z podwójnym rozbiegiem 
o nawierzchni poliuretanowej, 
rzutni kulą o betonowej na-
wierzchni koła do rzutu.

Zrobiono również odwodnie-
nie terenu, oświetlenie i mo-
nitoring. Powstał plac zabaw 
o nawierzchni poliuretanowej, 
wykonano bramę wjazdową 
i ogrodzenie terenu.

Wojciech Andrearczyk
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5 lutego w miejskim Ra-
tuszu odbyła się konfe-
rencja prasowa Marszałka 

Województwa Warmińsko-Ma-
zurskiego Marcina Kuchciń-
skiego dotycząca środków 
pozyskanych z Unijnego 
Programu Polski Wschodniej, 
dzięki którym realizowane 
będą kluczowe dla naszego 
regionu inwestycje drogowe 
– Obwodnica Kętrzyna o war-
tości ponad 300 milionów zło-
tych oraz droga łącząca nasze 
miasto z Giżyckiem. To wiel-
ka szansa na rozwój, praca dla 
lokalnych firm budowlanych, 

zainteresowanie inwestorów, 
ale i poprawa bezpieczeń-
stwa dla każdego mieszkańca 
regionu – mniej ciężkich aut 
w mieście, mniej spalin, mniej 
hałasu, większy komfort jazdy! 
To wynik wsparcia Marszałka 
Woj. Warmińsko-Mazurskie-
go, Zarządu Dróg Wojewódz-
kich w Olsztynie, wieloletnich 
działań naszego samorządu 
i burmistrza Kętrzyna Ry-
szarda Niedziółki. Dziękuję, 
dzięki tej pracy jesteśmy coraz 
bliżej celu! – mówił podczas 
konferencji zastępca burmi-
strza Kętrzyna Karol Lizurej. 

Umowy z wykonawcami prac podpisano 30 grudnia 2022 r. 
Kompleksowy remont objął wnętrze szkoły, prace na zewnątrz 

budynku i zagospodarowanie przyległego terenu
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POZNALIŚMY OSOBOWOŚCI KĘTRZYNA 2023

TO JUŻ ROK DZIAŁALNOŚCI KĘTRZYŃSKIEGO CENTRUM SPOTKAŃ SENIORA
14 lutego rocznicę swojej działalności obchodziło wyjątkowe miejsce na mapie Kętrzyna czyli Kętrzyńskie Centrum Spotkań Seniora. 

To miejsce tętni życiem! – 
mówił w swoim wystąpie-
niu zastępca burmistrza 
miasta Kętrzyn Karol 

Lizurej. Warto było pomimo 
głosów krytyki i trudności fi-
nansowych podjąć ten wysiłek 
i stworzyć przestrzeń dla dzia-
łań i inicjatyw kętrzyńskich 
Seniorów. Codziennie udo-
wadniają jak ważne jest dla nich 
to miejsce i wsparcie naszego 
samorządu. Popłynęły również 
słowa uznania i podziękowania 
dla Pani Dyrektor Miejski Ośro-
dek Pomocy Społecznej w Kę-
trzynie Katarzyny Hoszkiewicz, 

Niny Cycan i Karoliny Kędzior, 
które dbają o dobrą atmosferę 
i atrakcje dla odwiedzających. 
O historii powstania centrum 
i jego istocie mówił również 
obecny na uroczystości Maciej 
Wróbel - poseł na Sejm RP. 
Cieszy nas, że KCSS przynosi 
radość i korzyści dojrzałej spo-
łeczności naszego Kętrzyna 
Dziękujemy kętrzyńskim Se-
niorom za aktywny i kreatyw-
ny udział w najróżniejszych 
zajęciach. Życzymy wszystkim 
kolejnych wspaniałych działań 
i inicjatyw – dodaje burmistrz 
Kętrzyna Ryszard Niedziółka. 

Bohaterami gali byli laure-
aci oraz nominowani do 
tytułu Osobowość Kętrzy-
na 2023. To osoby, które 

angażowały się w szczególny 
sposób w działania na rzecz 
miasta i mieszkańców, osią-
gały sukcesy, pomagały innym, 
wykazały się kreatywnością 
i talentem. 

Kandydatów do wyróżnie-
nia nominowali mieszkańcy, 
a laureatów wyłoniła kapituła 
konkursowa. Gości przywitał 
zastępca burmistrza Miasta 
Kętrzyn Karol Lizurej, podkre-
ślił w swoim przemówieniu, że 
już sama nominacja to dowód 
uznania i docenienia podej-
mowanych działań. Chcemy 
wyróżniać tych, dzięki którym 
nasz miasto staje się coraz 
lepszym miejscem do życia, 
którzy swoim zaangażowaniem 
rozwijają przeróżne dziedziny 
i stanowią niewątpliwie wizy-
tówkę Kętrzyna. To ważne by 
byli zauważeni. – dodaje.

Galę Osobowości Kętrzyna 
2023 rozpoczął występ Mini 
Jedyneczek, wystąpiła również 
kętrzyńska wokalistka Domini-
ka Siwek, a wydarzenie popro-
wadził Dyrektor Kętrzyńskiego 
Centrum Kultury Bartłomiej 
Zdanowicz. 

Nominowani do 
osobowości Kętrzyna 2023 

Kategoria: Inicjatywa 
Lokalna Roku:
•  Towarzystwo Miłośników 

Kętrzyna
•  Kolacja opłatkowa dla 

wszystkich seniorów z Kę-
trzyna - pomysłodawca- Le-
szek Jaszczołt Prezes Sto-
warzyszenia Seniorów pod 
Niedźwiadkiem

•  WOŚP Kętrzyn – Szef Szta-
bu Mariusz Kirszyński

•  Letnia Liga Biegowa „Kę-
trzyński Kilometr”

24 lutego odbyła się 
Gala Osobowości 
Kętrzyna 2023, 
niezwykle ekscytujący 
i pełen emocji wieczór, 
podczas którego 
wyróżniono wyjątkowe 
Kętrzynianki i Kętrzynian 
za szczególne dokonania 
w dziedzinach 
inicjatyw lokalnych, 
przedsiębiorczości, 
sportu, twórczości 
artystycznej, 
działalności społecznej, 
wolontariackiej na rzecz 
naszej społeczności 
i przyrody oraz 
reprezentowania 
i tworzenia marki 
naszego miasta.

•  Mazurskie Morcinki – Ini-
cjatorka Maria Kaliszewicz
Statuetkę za Inicjatywę Roku 

z rąk Pani Senator Jolanty Pio-
trowskiej otrzymał Pan Leszek 
Jaszczołt – podczas tej jednej 
wigilii wspólnie świętowało 
Stowarzyszenie Seniorów pod 
Niedźwiadkiem, Uniwersytet 
III Wieku, Stowarzyszenie Se-
niorów – Złota Jesień, Związek 
emerytów i rencistów. Był to 
przykład wspaniałej integracyj-
nej uroczystości, którą uświet-
niał występ Jasełek w wykonaniu 
Stowarzyszenia po Niedźwiad-
kiem, ich śpiew, a także występ 
chóru UTW oraz odczyt poezji.

Kategoria: Przedsiębiorca 
Roku
•  OYO kosmetyki naturalne 

Emilia Piotrowicz
• Fabryka Reklamy 
• Karolina Budzyńska
• EKO WOD
• Krzysztof Sznip

Przedsiębiorcą Roku została 
firma EKO WOD profesjo-
nalna, solidna firma, wykonu-
jąca całe mnóstwo inwestycji 
i usług na terenie naszego 
miasta i nie tylko. 

Kategoria: Sportowiec 
Roku
• Wiktor Smosarski
• Szymon Jarzynka
• Aleksandra Dmytryszyn
• Daniel Gołębiowski
• Monika Januszczak

Laureatem został Daniel Go-
łębiowski – Od 5 lat właściciel, 
Prezes oraz Trener najwięk-
szego klubu Kettlebell Sport 
w Polsce. Vice Mistrz Polski 
23 - dwubój klasyczny kat. 
Profesjonalna, Mistrz Pol-
ski 23 – Pięciobój Kettlebell. 
Dodatkowo po raz pierwszy 
w historii wraz z ekipą zorga-
nizował w Kętrzynie Zawody 
Kettlebell rangi Mistrzow-
skiej - Gwardyjskie Mistrzo-
stwa Polski. I po raz pierwszy 
w historii Polskich Kettli zor-
ganizował Mistrzostwa Polski 
Służb Mundurowych, których 
był pomysłodawcą.

Kategoria 
Społecznik Roku:
• Janusz Mazurkiewicz
•  Fundacja Z MIŁOŚCI DO 

RADOŚCI – Anna Wyro-
zębska

• Balik Mariusz
•  Monika Darmofał-Karanow-

ska
• Julia Trypucka 

Nagrodę w tej kategorii 
otrzymał Mariusz Balik - ak-
tywnie działa w Stowarzysze-
niu „Masuria”, Pomysłodawca 
oraz prowadzący od 5 lat Kę-
trzyńskiego Klubu Planszów-
kowego. Na jego spotkania 
z grami „bez prądu” i elektro-
niki przychodzą całe pokolenia 
kętrzynian – pełen przekrój 
wiekowy. Swoją inicjatywna 
sprawia, że dzieci często wy-
bierają rozrywkę inna niż te-
lefon czy komputer.
Kategoria Artysta Roku:
•  Amatorska grupa teatralna 

„Teatr u Przyjaciół”
• Frankowski Andrzej
•  Strażacka Orkiestra Dęta 

OSP Kętrzyn
• MINI jedyneczki
• Łukasz Samotyha

Osobowością Kętrzyna 2023 
w kategorii Artysta Roku został 
Andrzej Frankowski – jest za-
łożycielem grupy i jednocze-
śnie instruktorem Kętrzyńskiej 
Grupy Fotograficznej KURS 
działająca przy Kętrzyńskim 

Centrum Kultury powstała 
w styczniu 2017 roku. Pasjonat 
fotografii, prawdziwy artysta 
w swoim zawodzie, dostrzega 
piękno tam, gdzie inni go nie 
widzą. Pan Andrzej 2 razy w ty-
godniu spotyka się ze swoją 
grupą w Kętrzyńskim Centrum 
Kultury. Każdego ciekawe-
go nowych przygód związa-
nych z fotografią zaprasza do 
wspólnych wyzwań, krzewienia 
kętrzyńskiej kultury i sztuki, 
a także pokazywania innym, że 
mieszkamy w bardzo pięknym 
miejscu o ciekawej historii, ale 
też chcemy pozostawić po so-
bie coś dobrego, co pozwoli in-
nym poznanie naszych czasów.

Kategoria 
Przyjaciel Przyrody:
• Fundacja Eco Senior
• Beata Ostrowska
• Schronisko Kętrzyn Pudwągi
• Iwona Rysztowska 
• Szkoła Podstawowa nr 3

Statuetkę Osobowości 
Kętrzyna 2023 otrzymało 
Schronisko Kętrzyn Pudwą-
gi – zaangażowane jest nie 
tylko w opiekę nad zwierzę-
tami, które w nim przebywają, 
mieszkają, ale także promuje 
adopcje. Bardzo gościnnie 
przyjmuje wolontariuszy 
przywożących karmę i za-
chęca do spacerów i zaopie-
kowania się zwierzakami ze 

schroniska. Współpracuje 
z organizacjami pozarządowy-
mi zachęcając je do wspiera-
nia schroniska.
Kategoria 
Wolontariusz Roku:
• Janusz Mazurkiewicz
• Mariusz Kirszyński
• Marzena Cichomska
•  Parafialny zespół Caritas 

Przy Parafii Św. Jerzego 
w Kętrzynie

• Bożena Toruńska
Wolontariuszem Roku został 

Janusz Mazurkiewicz, któremu 
statuetkę wręczył burmistrz 
miasta Ryszard Niedziółka. 
Janusz Mazurkiewicz bezin-
teresownie pomaga potrze-
bującym. Na co dzień pracuje 
w Centrum Wolontariatu – od 
wybuchu wojny w Ukrainie 
aktywnie uczestniczy w udzie-
laniu pomocy uchodźcom 
z Ukrainy przebywającym 
w naszym regionie. Organi-
zuje również zbiórki żywności 
i odzieży dla żołnierzy ukraiń-
skich walczących na froncie.

Kategoria: Ambasador 
Kętrzyna
• Budzyńska Karolina
•  UKS „Olimp” Jerzy Pruszyń-

ski – Blue Bear
• GIRIA Kętrzyn
• Anna Wołkowska
•  Doroszko Tadeusz z Konsu-

latem św. Mikołaja

Decyzją Kapituły Ambasado-
rem Kętrzyna 2023 został Jerzy 
Pruszyński UKS „Olimp” Blue 
Bear, a statuetkę wręczył Ma-
ciej Wróbel - poseł na Sejm RP. 
Uczniowski Klub sportowy tre-
nowany przez Jerzego Pruszyń-
skiego, sekcja jazdy na rolkach 
Blue Bear odnosi liczne sukce-
sy na arenie międzynarodowej.

Laureaci każdej kategorii 
otrzymali tytuł Osobowość Roku 
2023 Miasta Kętrzyn, a także 
statuetkę i pamiątkowy dyplom 
potwierdzający zdobycie tytułu. 
Pozostali nominowani otrzymali 
pamiątkowe dyplomy. 

Burmistrz wraz z zastępcą 
wręczyli trzy nagrody specjal-
ne. Pierwsze miejsce a tym 
samym złotą statuetkę otrzy-
mała Pani Bogumiła Bzdera 
Kierownik Warsztatu Terapii 
Zajęciowej przy Msnron w Kę-
trzynie jako wyraz uznania za 
wspaniałą działalność spo-
łeczną na rzecz osób z nie-
pełnosprawnościami i rozwój 
warsztatów terapeutycznych. 
To niezwykle ciepła osoba, któ-
ra zaraża swoim pozytywnym 
usposobieniem, motywuje do 
działania i integruje kętrzyń-
ską społeczność.

Srebrną statuetkę z rąk 
burmistrza otrzymał Szpital 
Powiatowy w Kętrzynie pod 
kierownictwem Pana Woj-
ciecha Glinki. Od lat trwają 
wytężone działania na rzecz 
rozwoju najważniejszej kę-
trzyńskiej jednostki medycz-
nej. To ważna i trudna praca 
zespołu menadżerskiego, ad-
ministracyjnego i medycznego, 
która zasługuje na wyjątkowe 
uznanie. 

Brązowa statuetka powę-
drowała do Pana Jarosława 
Buniowskiego, który od lat 
wspiera przeróżne inicjaty-
wy w naszym mieście. Akcje 
charytatywne, czy wydarzenia 
sportowe zawsze mogą liczyć 
na jego pomoc. 

Zwieńczeniem tego wyjątko-
wego wieczoru był klimatyczny 
koncert Macieja Zakościelnego 
z Zespołem. 
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Gminna biblioteka po generalnym remoncie

Zimowisko młodych pożarnikówSiódma edycja Rajdu Pieszego „Pierwsza Pomoc”

Zimowisko Młodzieżowych 
Drużyn Pożarniczych to 
nie tylko czas na zabawy, 
gry i wspólną integrację. 
Głównym założeniem 
takich spotkań jest 
szkolenie młodych adeptów 
pożarnictwa.

Zimowisko, w któr ym 
uczestniczyły MDP z po-
wiatu braniewskiego, odby-

ło się w Domu Wczasów Dzie-
cięcych w Porąbce. To urokliwe 
miejsce w Beskidach gościło 
34 członków MDP i ich opie-
kunów.

Program zimowiska obej-
mował wizytę w Centralnym 
Muzeum Pożarnictwa w My-
słowicach, warsztaty mydlar-
skie, zajęcia rekreacyjno-ru-

chowe, wycieczki piesze po 
okolicznych szlakach oraz 
wejście na punkt widokowy, 
zwiedzanie zapory w Porąbce, 
zajęcia LEGO FIRE prowa-
dzone przez Forum Instruk-
torów Ratownictwo i Edukacja 
Drużyn Pożarniczych, seanse 
filmowe (telewizji nie ogląda-
no), zajęcia w Sali Ognik oraz 
zwiedzanie Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Bielsku-Białej.

Organizatorem Zimowiska 
była Komisja ds. Młodzie-
ży i Sportu ZOP ZOSP RP 
w Braniewie przy wsparciu 
OSP Frombork.

Drużyna MDP Lipowina była 
wspierana przez Wójta Gminy 
Braniewo Jakuba Bornusa 
i Piotra Jastrzębskiego – Han-
s-Trans.

Inf. prasowa UG w Braniewie

Już po raz 7. w gminie 
Braniewo odbył się Rajd 
Pieszy „Pierwsza Pomoc”. 
W tym roku odbywał się 
w ramach wsparcia 32. 
Finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. Dzień 
później w sali widowiskowej 
Braniewskiego Centrum 
Kultury odbyło się jego 
uroczyste podsumowanie 
i wręczenie pucharów 
najlepszym uczestnikom, 
a także dyplomów za udział.

W rajdzie nie liczy się 
rywalizacja i chęć zwy-
cięstwa, liczy się nato-

miast czynny udział w Wiel-
kiej Orkiestrze Świątecznej 
Pomocy, pogłębianie wiedzy 
na temat udzielania pierwszej 
pomocy, promocja walorów 
krajoznawczych, przyrodni-
czych i turystycznych powiatu 
braniewskiego ze szczególnym 
uwzględnieniem gminy Bra-
niewo, a także popularyzacja 
turystyki pieszej, aktywności 
fizycznej, zdrowego stylu życia 
oraz szerzenie kultury turysty-
ki i racjonalnego korzystania 
z przyrody.

Tradycyjnie nie zabrakło 
wspólnego ogniska, zajęć me-
dycznych z pierwszej pomocy 
prowadzonych przez instrukto-
rów oraz niespodzianek.

Organizatorzy kierują po-
dziękowania współorganiza-

torom, szczególnie Braniew-
skiemu Sztabowi Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy 
przy Hufcu ZHP Braniewo im. 
Mikołaja Kopernika, 9 Bra-
niewskiej Brygadzie Kawalerii 
Pancernej, Nadleśnictwu Za-

porowo, Harcerskiemu Klu-
bowi Ratowniczemu „PULS”, 
Harcerskiemu Klubowi Tu-
rystycznemu „WARM” OSP 
Braniewo oraz Braniewskiemu 
Centrum Kultury.

Inf. prasowa UG w Braniewie

Dzięki remontowi po-
mieszczenia biblioteki 
stały się bardziej funk-
cjonalne, wymieniono 

podłogi, odświeżono ściany 
i wyposażenie, a także kuopio-
no nowe. Inwestycja pozwoliła 
na stworzenie nowoczesnej 
biblioteki, w której znajdziemy 
obszerny księgozbiór podręcz-
ny. Dodatkowe miejsce ułatwi 
użytkownikom korzystanie 
z biblioteki, natomiast zaple-
cze stanowi magazyn i część 
wydzieloną do pracy bibliote-
karzy i pracowników.

Otwarcie biblioteki zgro-
madziło wielu gości i miesz-
kańców. Po części oficjalnej 
zgromadzeni zwiedzili wyre-
montowaną bibliotekę i po-

mieszczenia na jej zapleczu. 
Nikt nie ukrywał pozytywne-
go wrażenia.

— Cieszę się, że nasza in-
stytucja zyskała „nowe życie” 
i będzie bardziej funkcjonalna 
— mówi wójt Gminy Braniewo 
Jakub Bornus. — To ważna in-

westycja w gminie Braniewo, 
która będzie niosła za sobą 
same korzyści. Rezultaty były 
widoczne jeszcze przez roz-
poczęciem remontu. Rok 2023 
przyniósł aż 8451 wypożyczeń, 
dla porównania liczba wypo-
życzeń w roku 2022 to 4050. 

W taki oto sposób udało się 
osiągnąć wzrost o ponad 100 
procent! Niebywałe! Podzię-
kowania kierujemy do dyrektor 
biblioteki Joanny Jankowskiej 
oraz oracowników – Agnieszki 
Panasiuk, Pauliny Smolińskiej 
i Natalii Redy za ciężką, wytę-

żoną pracę i wspólny sukces. 
Dziękujemy prelegentom za 
wspaniałe wykłady oraz wszyst-
kim tym, którzy przyczynili się 
do tej inwestycji od strony tech-
nicznej oraz gastronomicznej.

Wydarzenie było także okazją 
do wręczenia nagród w kon-
kursie plastycznym „Jak wy-
obrażam sobie nową Biblio-
tekę”.

Inf. prasowa UG w Braniewie

Biblioteka Publiczna 
Gminy Braniewo 
im. Marii Zientary-
Malewskiej w Lipowinie 
przeszła niesamowitą 
metamorfozę. 
Z tej okazji wójt Jakub 
Bornus przeciął wstęgę 
w trakcie symbolicznego 
otwarcia biblioteki.

Uczestnicy zimowiska Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych
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Puchary w imieniu wójta Gminy Braniewo Jakuba Bornusa wręczył podinspektor ds. promocji gminy Adrian Jarzębski

Trasa rajdu wiodła po Braniewie i okolicach miasta
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Uroczyste przecięcie wstęgi i symboliczne otwarcie wyremontowanej biblioteki

Wójt Gminy Jakub Bornus podziękował wszystkim, 
którzy przyczynili się do remontu biblioteki

Księgozbiór jest bogaty, a liczba wypożyczeń wzrosła o 100 procent!
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Bal karnawałowy dla najmłodszych

Ferie zimowe zakończone „baletami”

Sportowy rok z Granicą Zagaje

Spotkanie z wicemarszałkiem

Wójt Gminy Lelkowo Łukasz 
Skrzeszewski podpisał 
umowę z Jerzym Bukackim, 
prezesem LKS Granica Zagaje.

W wyniku rozstrzygnię-
cia konkursu ofert na 
zadanie publiczne pt. 

„Krzewienie kultury fizycznej 
i sportu wśród mieszkańców 
Gminy Lelkowo i utrzymanie 
urządzeń sportowych w 2024 
roku” wójt Gminy Lelkowo 
Łukasz Skrzeszewski podpi-
sał umowę z Jerzym Bukackim, 
prezesem Ludowego Klubu 
Sportowego Granica Zagaje.

Zadanie określone w kon-
kursie realizowane będzie od 
lutego do listopada 2024 roku. 

Kwota dofinansowania klubu 
wynosi 35 tys. złotych.

— To pozwoli dalej rozwijać 
i doposażać klub, jak również 
umożliwi przeprowadzenie 
większej ilości działań sporto-
wych wśród dzieci, młodzieży, 
a także wszystkich mieszkań-
ców gminy Lelkowo — mówi 
Łukasz Skrzeszewski.

W ramach podpisanej umowy 
w 2024 roku przeprowadzone 
zostaną zajęcia z dziećmi, 
młodzieżą i dorosłymi. Zorga-
nizowane będą rozgrywki War-
mińsko-Mazurskiego Związku 
Piłki Nożnej, turniej piłki noż-
nej, wyjazdy na zawody, a tak-
że zostanie kupiony niezbędny 
sprzęt oraz odzież.

Inf. prasowa UG Lelkowo

Wicemarszałek wojewódz-
twa warmińsko-ma-
zurskiego Miron Sycz 

spotkał się z wójtem Gminy 
Lelkowo Łukaszem Skrze-
szewskim i przewodniczącym 
Rady Gminy Lelkowo Jarosła-
wem Koziejem.

Samorządowcy rozmawia-
li o dalszej możliwości mo-
dernizacji drogi do Jarzenia 
oraz o wykorzystaniu pienię-

dzy dedykowanych gminom 
pogranicza (łącznie to aż 20 
mln euro).

Jak podkreśla Miron Sycz 
modernizacja drogi poprawi 
również dojazd do Jeziora Głę-
bockiego.

— Jest to, między innymi, 
efekt dobrej współpracy samo-
rządu województwa z Gminą 
Lelkowo — mówi Sycz.

=Inf. prasowa UG Lelkowo

Najmłodsi mieszkańcy sołectw Głębock i Jarzeń bawili się na balu karnawałowym.

W Gminnym Centrum Kultury w Lelkowie odbył się bal karnawałowy na zakończenie ferii zimowych.

To był wyjątkowo cieka-
wie i miło spędzony czas 
w świetlicy w Głębocku. 

Dzieci świetnie się bawiły, a po 
zabawie mogły uzupełnić ener-
gię przy słodkim poczęstunku. 
Bajkowe stroje uczestników 
sprawiły, że był to prawdzi-
wy bal.

— Serdecznie dziękuję za 
piękny prezent – rysunek, 
który powstał podczas zabawy 
— mówi wójt Gminy Lelkowo 
Łukasz Skrzeszewski. — Dzię-
kuję Jarosławowi Koziejowi, 
Krzysztofowi Zielińskiemu, 
Lidii Koziej, Agacie Zieliń-
skiej, Michałowi Klufasowi 
– sołtysowi Głębocka i Izabeli 
Bujalskiej – widać wasze serce, 
które wkładacie w organizację 
wszystkich wydarzeń!

Inf. prasowa UG Lelkowo

Od lewej: wójt Gminy Lelkowo Łukasz Skrzeszewski, 
sołtys Sołectwa Głębock Michał Klufas, wicemarszałek Miron Sycz 

i przewodniczący RG Lelkowo Jarosław Koziej
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Trzymamy kciuki za małych i dużych sportowców, niech to będzie 
rok inwestycji w ich zdrowie — podkreśla wójt Gminy Lelkowo

Uczestnicy balu w Głębocku

Najmłodsi musieli wykazać się także kreatywnością Podczas balu powstał wspólnie zrobiony piękny rysunek
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Zabawa – jak zawsze – była 
wyjątkowo udana.

— Serdecznie dziękuje-
my za finansowe wsparcie wój-
towi Gminy Lelkowo Łukaszo-
wi Skrzeszewskiemu, Jerzemu 
Charzyńskiemu – prezesowi 
EMPEGIEKA w Braniewie 
oraz Tadeuszowi Grobelnemu 
– dyrektorowi Braniewsko-Pa-
słęckiego Banku Spółdzielcze-
go Oddział w Pieniężnie — 
mówią organizatorzy zabawy.

Inf. prasowa GCK w Lelkowie Liczna grupa udanej zabawy karnawałowej w GCK w Lelkowie

 Nie mogło zabraknąć układów tanecznych Były zabawy i konkursy
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Informacja w sprawie ścieżki pieszo-
-rowerowej z Reszla do Świętej Lipki

Umowa podpisana

Autorzy zamieszczonej 
informacji poruszyli 
występujący problem 
zalewania ścieżki pie-

szo-rowerowej, nad którego 
rozwiązaniem Gmina Reszel 
jako Inwestor zadania pracu-
je od początku prowadzenia 
robót budowlanych. W trak-
cie robót zidentyfikowano 
wiele potencjalnych miejsc, 
w których mogą występować 
problemy z wodami grunto-
wymi oraz deszczowymi. Na 
niektórych odcinkach ścieżki 
pieszo-rowerowej zastosowano 
dodatkowe rozwiązania, które 
wyeliminowały problemy na 
etapie robót budowlanych.  

Myślę, że nie tylko Inwestor 
oraz autorzy zamieszczone-
go na portalu internetowym 
tekstu zauważyli problem jaki 
występuje na terenie budowa-
nej ścieżki pieszo-rowerowej, 
która jak każdy wie częściowo 
powstaje na terenach pod-
mokłych oraz przy nierucho-
mościach użytkowanych rol-
niczo, z których właściciele 
odprowadzają wodę gruntową 
i deszczową, z którą zawsze 
występowały problemy.

W zamieszonej w Internecie 
informacji dowiadujemy się, że 
Towarzystwo Miłośników Re-
szla i Okolic pragnie zapobiec 
krytyce i uratować inwestycję, 
na którą mieszkańcy naszej 
Gminy czekali wiele lat. 

Niezmiernie cieszy mnie ten 
fakt oraz liczę na pomoc To-
warzystwa Miłośników Reszla 
i Okolic w zakresie melioracji 
oraz odwodnienia terenów 
ścieżki pieszo-rowerowej 
i mam nadzieję, że w składzie 
Stowarzyszenia, którego misją 
jest ocalenie od zapomnienia 
dorobku kulturalnego, znajdują 
się również specjaliści z zakre-
su omawianej dziedziny. 

Jednocześnie informuję, że 
przedstawiciele Inwestora od 
początku 2024 r., a więc w cza-
sie gdy rozpoczęły się najwięk-
sze roztopy oraz niesprzyjające 
warunki, praktycznie codzien-
nie wizytują budowę w godzi-

nach pracy oraz w drodze do 
pracy, w celu oceny oraz ana-
lizy miejsc powstawania zale-
wisk.

Działania w tym zakresie 
podejmowane są na bieżąco. 

Burmistrz Reszla informuje, że w dniu 11.02.2024 r., na profilu internetowym 
Towarzystwa Miłośników Reszla i Okolic, na stronie internetowej jednego 

z portali społecznościowych pojawiły się informacje o budowanej 
ścieżce pieszo-rowerowej z Reszla do Świętej Lipki

26 lutego 2024 roku, 
w Urzędzie Gminy w Reszlu, 
Burmistrz Reszla Marek 
Janiszewski podpisał, 
z Prezesem Zarządu Firmy 
Budowlanej Domex  
Sp. z o.o. z siedzibą 
w Lidzbarku Warmińskim 
Dawidem Typą umowę 
na zadanie „Przywrócenie 
wartości historycznej 
budynku po byłym 
kolegium Jezuickim przy 
ul. Podzamcze 1 w Reszlu 
poprzez przebudowę dachu 
zabytkowej sali sportowej”.

Zadanie będzie realizowa-
ne w ramach Rządowego 
Programu Odbudowy Za-
bytków. Wartość inwesty-

cji wynosi 639 072,19 zł.
W ramach zadania wymienio-

ne zostanie pokrycie dachowe, 
które wykonane będzie z bla-
chy tytanowo-cynkowej w ko-

lorze grafitowym, na warstwie 
papy podkładowej. Wymianie 
podlegają również obróbki bla-
charskie dachu. Istniejący wy-
łaz dachowy poddany zostanie 
konserwacji, zabezpieczeniu 
antykorozyjnemu i wymianie 
oszklenia. Zaplanowano także 
naprawienie gzymsów podo-
kapowych. Wymianie podlegać 
będą rynny i rury spustowe na 
wykonane z blachy tytano-
wo-cynkowej. Zaplanowano 
również ankrowanie budynku 
sali sportowej w obszarze fry-
zu pod okapem gzymsowym, 

tuż poniżej poziomu oparcia 
wiązarów nośnych więźby da-
chowej, w ścianach obwodo-
wych. Na belkach stropowych 
wykonane zostanie deskowanie 
sufitu. 

RESZEL
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Łączy nas nie tylko położe-
nie w jednym wojewódz-
twie i niedaleka odległość. 
Mrągowianie bardzo często 

odwiedzają to miejsce. Niektó-
rzy mają tu swoją bazę do nie-
dzielnych rodzinnych wycieczek. 
Najpierw obowiązkowo należy 
zajść - podobno - na najlepszą 
pizzę w okolicy, usytuowaną 
w centrum miasteczka. Potem 
można pospacerować urokli-
wymi alejkami nad rzeką Sajną, 
lub po dziedzińcu reszelskiego 
zamku. Przyjaciele opowiada-
li mi, że u jego stóp, w jednej 
z kamieniczek, otwarta jest 
w sezonie kawiarenka. Można 
zjeść tam coś słodkiego, wypić 

kawę i posłuchać jak uroczo 
przekomarzają się ze sobą jej 
właściciele. Ja przez lata piłam 
kawę u moich przyjaciół, którzy 
mieszkali niedaleko.

Pruskie wąskie uliczki w cen-
trum i podobna zabudowa za-
chwyca oko tych, którzy cenią 
architekturę. Bo obok Zamku 
Biskupów Warmińskich, mamy 
też inne propozycje, które prze-
noszą nas w czasy średniowie-
cza. Można tu wymienić, między 
innymi, gotyckie mosty, okazały 
budynek Kościoła farny pw. Św. 
Piotra i Pawła - nieco zbyt wy-
rastający i wybijający się ponad 
zabudowę miasteczka. Współ-
pracowaliśmy z jego wiernymi 
podczas trzech Edycji Reszel-
skich Przeglądów Twórczości 
Chrześcijańskiej, w których 
występowali również miesz-
kańcy naszego miasta. Zachował 
się również spichlerz, kolegium 
Jezuickie i wiele innych reliktów 
przeszłości. Reszelski zamek 

przyciąga historią i teraźniej-
szością. Można wspiąć się na 
basztę, poobserwować z okien 
i balkonów panoramę miasta, 
która jak na dłoni ukazuje jego 
plan oraz obejrzeć zamiesz-
czoną tam ekspozycję. Odważ-
nych zachęcam do zwiedzenia 
lochów i przyjrzenia się okrut-
nym sposobom zadawanych 
tortur. W tym miejscu pojawia 
się dreszcz i uczucie niedowie-
rzania, że ktoś, komuś robił to 
kiedyś naprawdę. Do czego je-
steśmy zdolni jako ludzie? Prze-
ciwwagą są wieczorne świetlne 
iluminacje, obrazy malowane 
światłem na murach zamku 
i w powietrzu. To miejsce jest 
też ośrodkiem kultury, w którym 
odbywają się koncerty i eventy. 
Przyjeżdżają tu znani polscy 
artyści. Dla turystów i gości - 
Reszel stwarza złudzenie rogu 
obfitości. Bo można tu nasycić 
się widokiem licznych zabytków 
i atrakcji.

Jednak codzienność tego 
miasteczka nie zawsze jest taka 
kolorowa dla jego mieszkańców. 
Był taki czas, że wraz z grupa 
młodzieży, chrześcijańskimi 
wolontariuszami i znajomych 
jeździliśmy tu, po to, by nieść 
nadzieję i wsparcie - przede 
wszystkim dzieciom i młodzie-
ży oraz ich rodzinom w kryzysie. 
Ponieważ brakuje tu miejsc pra-
cy, wiele osób żyje w ubóstwie, 
a możliwości rozwoju są tutaj 
ograniczone. Włodarze mia-
sta borykają się z problemem 
marginalizacji społecznej, wy-
kluczenia komunikacyjnego. 
To jest pewien dysonans, który 
dotyka mieszkańców wielu ma-
łych miast w regionie. Z jednej 
strony atrakcyjność turystycz-
na – z drugiej, brak zbyt wielu 
perspektyw dla osób, które tu 
mieszkają i nie chcą stąd wy-
jeżdżać.

Dlaczego Reszel i ta reflek-
sja? Może dlatego, że niedawno 
ponownie tu byłam w charak-
terze gościa. Spędziłam miło 
czas w towarzystwie przyjaciół, 
dobrze zjadłam w kawiarni re-
szelskiego zamku i mogę nie-
mal napisać jak nasz wieszcz: 
„I ja tam z gośćmi byłem, miód 
i wino piłem, a com widział i sły-
szał w księgi mieściłem” (Adam 
Mickiewicz Pan Tadeusz, Księga 
XII). Dodam jeszcze, że nadal 
„Reszel bije w rytmie mego ser-
ca” z wielu powodów. 

Agnieszka Beata Pacek

Reszel & mrągowskie klimaty
Reszel leży w powiecie 
kętrzyńskim, na terenie 
dawnej, pruskiej Barcji. 
Zabytkowa zabudowa, 
zamek, fragmenty 
murów obronnych i 
przynależność do tak 
zwanej sieci cittaslow - 
sprawia, że to miejsce 
ma swój klimat. Co 
może mieć wspólnego 
małe, warmińskie 
miasteczko z mazurskim 
Mrągowem?

Nie żyje Doktor Tomasz

GŁOS MŁODYCH 
Natalia Pietrusiewicz - „Pióro”

Z głębokim żalem 
przyjęliśmy wiadomość o śmierci 

śp. Tomasza Doraczyńskiego
Składamy wyrazy współczucia 

dla rodziny i bliskich.

Zespół redakcyjny
Nowin Północnych

Z ogromnym smutkiem i bólem przyjęliśmy
wiadomość o śmierci naszego kolegi 

śp. Tomasza Doraczyńskiego
Składamy wyrazy współczucia, 

żalu i wsparcia Rodzinie. 
Tomasz na zawsze pozostanie w naszych

sercach i wspomnieniach. 

Członkowie 
Klubu Radnych oraz Komitetu.

Pióro

Pióro moje, skrzydło moje
Co się mienisz jak te gwiazdy!
Na stalówce się odbija
Cały świat mój, tęsknoty i plany.

No bo gdzież ja mam mieć azyl?
Źródło natchnień i nadziei,
Gdy świat staje się pustynią
Czy ktoś przejść się ją odważy?

Jak inaczej wskazać drogę?
Jak usunąć szkło bolesne?
Szepcze Miłosz mi do ucha:
„Siostro, twórz poezję!”

Ale jak właściwie zacząć?
Kto odpowiedzialność weźmie?
Za te słowa co spływają
I wymówić niebezpiecznie…

Czy ja sprawdzę się w tej roli?
Czy to pycha mną przemawia?
Czy nie będę jak ten Konrad,
Albo Henryk ten szachrajka?

Nie śmiem stanąć w tym szeregu
I porównać się nie warto.
Poeci stoją jak bogowie -
Są pociechą, myślą, wiarą.

Cóż ja mogę?
Pewnie nic.
Zawsze tęsknię.
Ale z kim?

Z poetami, którzy byli
Tu, gdzie właśnie teraz stoję
I patrzyli tam gdzie gwiazdy
Lub jutrzenki światło płonie.

Ja wciąż szukam własnej drogi
I swe pióro trzymam w ręce.
Notes mój to złote runo
W nim katharsis szukać będę…

Słowa tworzą się we frazy
Tworząc owy wielki mit.
Świt herosów i legendy,
Którą każdy może być.

Lecz jak podołać mam krytyce
I nie poddać po niej się?
Pióro moje, czuwaj więc
Niech duby smalone omijają każdy wers!

Natalia Pietrusiewicz

Wiele osób próbujących pisać 
wiersze, ze swoją twórczością 
kończy chowając ją na stałe 
w zakamarkach szuflad i szaf 
lub w ukrytych plikach kompu-
tera. Udało mi się zachęcić ko-
lejną młoda osobę do podziele-
nia się z nami swoim pierwszą 
poetycką próbką. Natalia Pie-
trusiewicz jest przyjaciółką 
Powiatowej Biblioteki Pedago-

gicznej w Mrągowie. Chętnie 
spędza tam swój wolny czas. 
Lubi czytać i pisać. Pierwsze 
swoje teksty publikowała już 
w prasie. Nigdy dotąd nie po-
kazała swoich wierszy światu. 
To jej pierwszy raz. 

Zachęcam do lektury. 
Agnieszka Beata Pacek

Nie żyje Tomasz Doraczyński, 
ceniony mrągowski lekarz-
ortopeda, wieloletni radny, 
ale też wielki pasjonat 
Mrągowa. 

Tomasz Doraczyński z zawodu 
był cenionym specjalistą w za-
kresie ortopedii i traumatologii 
narządu ruchu. Od wielu lat 
zasiadał w Radzie Miejskiej w 
Mrągowie, także kończącej się 
właśnie kadencji. Prywatnie był 
wielkim pasjonatem Mrągowa i 
wszystkiego co z nim związane. 

Twierdził, że Mrągowo jest Jego 
miejscem na Ziemi, a wszyst-
ko co piękne i ważne spotkało 
Go w życiu ma związek z tym 
miastem. Przez lata uzbierał 
pokaźną kolekcję związaną ze 
starym Sensburgiem, a swoją 
kolekcjonerską pasją zarażał naj-
bliższych.

W środę 28 lutego pożegnały 
Go tłumy mrągowian, choć nie 
tylko mrągowian. Doktor To-
masz,  jak był nazywany przez 
pacjentów, zmarł w niedzielę 25 
lutego w wieku 63 lat.

Marek Szymański fo
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Wyciągnął topiącego się, pomógł użądlonemu przez osy. 
Za to został odznaczony medalem

Asp. Krzysztof Milewski z Komendy Powiatowej w Braniewie został odznaczony medalem im. podkom. Andrzeja Struja.

Stołeczny policjant pod-
kom. Andrzej Struj zgi-
nął od ciosów nożem, po 
tym jak 10 lutego 2010 r. 

podczas urlopu interweniował 
wobec chuliganów. Medal jego 
imienia otrzymują policjan-
ci, którzy realnie przyczynili 
się do ratowania życia, zdro-
wia ludzkiego albo mienia z 
narażeniem własnego życia 
lub zdrowia.

W tym roku w gronie wyróż-
nionych tym odznaczeniem 
znalazł się asp. Krzysztof Mi-
lewski z Komendy Powiatowej 
w Braniewie. 15 lutego w Mini-
sterstwie Spraw Wewnętrznych 
i Administracji został odzna-
czony tym ważnym medalem 
przez ministra Marcina Kier-
wińskiego.

Najpierw ratował 
topiącego się...

28 lipca 2023 roku wówczas 
mł. asp. Krzysztof Milewski i 
st. post. Aleksandra Miernic-
ka – policjanci z braniewskiej 
drogówki – zauważyli męż-
czyznę idącego nad brzegiem 
rzeki Pasłęki. Chód mężczyzny 
wskazywał, że może być pod 
wpływem alkoholu.

W pewnym momencie czło-
wiek ten wpadł do rzeki i za-
czął się topić. Mł. asp. Milew-
ski nie zawahał się i narażając 
swoje zdrowie i życie wskoczył 
do wody w pełnym umunduro-
waniu, przekazując tylko broń 
służbową swojej koleżance. 
Dotarł do topiącego się męż-
czyzny, chwycił go i razem z 

nim skierował się do brzegu. 
Przy pomocy koleżanki z pa-
trolu wyciągnęli mężczyznę 
na brzeg rzeki, dzięki czemu 
zapobiegli jego utonięciu. Na 
szczęście mężczyźnie nic się 
nie stało i nie potrzebował po-
mocy medycznej.

...a później pomógł ukąszone-
mu przez osy

Zaledwie kilka dni później, 9 
sierpnia 2023 r., ten sam poli-
cjant ponownie przyczynił się 
do uratowania zdrowia, a być 
może i życia kolejnej osoby. W 
trakcie służby mł. asp. Krzysz-
tof Milewski zatrzymał do kon-
troli drogowej samochód, który 
jechał z nadmierną prędkością. 
Po rozmowie ze zdenerwowa-
nym kierowcą okazało się, że 
wiezie on do szpitala swojego 
ojca, który podczas prac w go-

spodarstwie został użądlony 
przez rój os.

Starszy mężczyzna miał 
poważne problemy z oddy-
chaniem, jego stan się pogar-
szał i wymagał pilnej pomocy 
medycznej. W związku z tym, 
że zdrowie i życie mężczyzny 
było zagrożone, policjant na-
tychmiast zdecydował się po-
móc mu w szybkim dotarciu 
do szpitala.

Policjant jadąc przed samo-
chodem z włączonymi sygna-
łami świetlnymi i dźwiękowy-
mi umożliwił mężczyznom 
szybsze i bezpieczne dotarcie 
do szpitala.

Do Komendy powiatowej 
Policji w Braniewie wpłynęło 
podziękowanie od mieszkań-
ca powiatu braniewskiego za 
pomoc, którą uzyskał od poli-
cjanta z braniewskiej komendy.

Asp. Krzysztof Milewski 
służbę w Policji pełni od 
2014 roku. W listopadzie 
2023 roku został awanso-
wany na stopień aspiranta. 
W czasie wieloletniej służby 
dał się poznać jako policjant 
zdyscyplinowany i sumienny. 
Konsekwentnie działa na 
rzecz bezpieczeństwa miesz-
kańców powiatu braniew-
skiego. Jego poświęcenie na 
rzecz bezpieczeństwa innych 
było wielokrotnie nagra-
dzane, a teraz dodatkowo 
podkreślone Medalem im. 
Andrzeja Struja.

Podkomisarz Andrzej Struj zgi-
nął od ciosów nożem, po tym 
jak 10 lutego 2010 r. podczas 
urlopu, interweniował wobec 
chuliganów, którzy niszczyli 
tramwaj. Policjant służył w 
formacji od 15 lat. Pracował w 
wydziale wywiadowczo-patro-
lowym Komendy Stołecznej 
Policji. Pośmiertnie został 
awansowany na stopień pod-
komisarza Policji, odznaczony 

przez Prezydenta RP Krzyżem 
Zasługi za Dzielność oraz przez 
Ministra Spraw Wewnętrznych 
i Administracji Złotą Odznaką 
„Zasłużony Policjant”. O tra-
gicznym zdarzeniu, do którego 
doszło na skrzyżowaniu ul. 
Wolskiej i ul. Fort Wola w War-
szawie, przypomina pamiątko-
wa tablica, którą odsłonięto 10 
lat po śmierci podkomisarza, 
przy skwerze jego imienia.

Znasz kogoś, kto cię inspiruje? Kogoś, kogo warto 
naśladować, doceniać, nagłośnić jego działania?
Daj nam znać! Mail: redakcja@portalbraniewo.pl

Mł. insp. Paweł Krauz p.o. komendanta wojewódzkiego Policji 
w Olsztynie, asp. Krzysztof Milewski i Marcin Kierwiński, minister 

spraw wewnętrznych i administracji

W lipcu 2023 r. będący wówczas w stopniu mł. asp. Krzysztof Milewski i st. post. Aleksandra Miernicka 
uratowali tonącego mężczyznę
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Mrągowskie śródmieście

Mrągowo jest jednym z najstarszych mazurskich miast. 
Prawa miejskie otrzymało na pocz. XV w., w latach 
1404-1407. W odróżnieniu od innych miejscowości wła-
ściwie nie zostało zniszczone podczas II wojny świato-
wej.
W 1348 r. Krzyżacy zbudowali strażnicę znajdującą się 
ok. 5 km na południe od zamku w Szestnie, który był 
wtedy centrum administracyjnym. Obniżenie między 
dwoma wzgórzami (obecna tzw. Górna Warszawska 
oraz Wielki Oz Mrągowski), przecięte strumykami 
łączącymi jeziora Czos i Magistrackie, idealnie nadawało 
się do tego typu budowy. Jadąc z południa w kierunku 
Szestna, trudno byłoby ominąć wartownię, gdyż nie 
pozwalały na to okoliczne mokradła (j. Sołtyskie, Małe 
i nieistniejące Duże Magistrackie oraz teren podmokły 
przy Ostrowiu). Przy strażnicy powstała osada, która na 
początku XV w. otrzymała prawa miejskie. 
Możliwość rozwoju przestrzennego ograniczały jezio-
ra i tereny podmokłe, dlatego z konieczności granice 
miasta miały kształt prostokąta o długości 240 m. Tak 
długa jest obecna ul. Ratuszowa! Domy przy rynku miały 
szerokość 2 prętów bez jednego łokcia, czyli 8,06 m. 
Co ciekawe, do dziś stare kamienice mają taką szero-
kość! Najstarsze mrągowskie ulice, czyli Królewiecka 
i Warszawska, to dawne drogi handlowe z północy na 
południe, z Królewca do Warszawy. 
Siatka ulic historycznego centrum została wytyczona 
już w średniowieczu. Zwracają uwagę nieregularno-
ści w planowaniu. Ulica Warszawska wychodzi z rogu 
rynkowego a ulica Królewiecka ze środkowej części ul. 
Żeromskiego. Mrągowo nie miało murów obronnych, 
a jedynym umocnieniem był rów napełniony wodą oraz 
wał ziemny. Dawne rowy graniczne istnieją współcze-
śnie. Są to częściowo podziemne kanały rozpoczynające 
się od j. Magistrackiego. Jeden łączy się z j. Czos (nad 
nim wytyczono początek ul. Ratuszowej), a drugi  skie-
rowany jest na północ w stronę targowiska miejskiego. 
Dobrze są one widoczne na planie z XIX w. 

Wielki Rynek z Ratuszem
Decyzję budowy ratusza podjęto po Wielkim Pożarze 
w 1822 r., który strawił większość zabudowy staro-
miejskiej. Został zbudowany w 1824 r. w stylu klasycy-
stycznym. Jednocześnie powiększono rynek kosztem 
południowej zabudowy (obecnie pl. Kajki). Na decyzję 
o wybudowaniu reprezentacyjnego gmachu wpłynęła 
też nowa funkcja Mrągowa jako siedziby powiatu, którą 
przeniesiono z Szestna w 1818 r. W poł. XIX w. obiekt 
przekształcono według projektu mistrza murarskiego 
Chrystiana Tschirschnitza, lecz nie wiadomo w jakim 
zakresie. W 1907 r. ponownych zmian dokonał znany 
architekt Fritz Heitmann z Królewca. 

Miedzianą wieżę ratuszową wzniesiono w 1908 r. Wie-
życzka zwieńczona jest chorągwią o zarysie łba niedź-
wiedzia, na której widnieje herb miasta oraz dwie daty: 
oddania budynku do użytku (1824 r.) oraz zbudowania 
wieżyczki (1908 r.).

Strażnica Bośniacka
Od strony pl. Kajki przylega do Ratusza Strażnica Bo-
śniacka. W latach 1770-1790 mieszkali tu oficerowie 
9. Pułku Bośniaków, lekkiej kawalerii pruskiej, stąd 
wzięła się zwyczajowa nazwa. Jeźdźcy wyposażeni byli 
w długie lance (rodzaj włóczni). Stacjonowali w wielu 
miastach Prus Wschodnich, ponieważ w przypadku 
wojny z Rosją mieli walczyć z rosyjskimi kozakami.
Prawdopodobnie pierwotnie budynek pełnił funkcję 
arsenału (magazynu broni), potem wartowni miej-
skiej. Obiekt ten pochodzi z XVIII w. i obok wieży 
kościoła ewangelickiego jest najstarszą zachowaną 
mrągowską budowlą, stanowiącą swoisty relikt 
dominującej dawniej w krajobrazie miejskim archi-
tektury szkieletowej. Mur pruski to rodzaj ściany ze 
szkieletem konstrukcyjnym, np. z drewna, wypełnio-
nej murem z cegły, często mylona z szachulcem, czyli 
ścianą szkieletową, lecz wypełnionej gliną zmieszaną 
ze słomą lub trzciną. Jego konstrukcja drewniana jest 
widoczna, często impregnowana i może być traktowa-
na także jako element dekoracyjny.
Drzwi dawnej strażnicy można uznać za najstarsze 
zachowane w Mrągowie. Są dwuskrzydłowe, nabite 
guzowatymi gwoźdźmi, które pełnią funkcję dekora-
cyjną. Klepki tworzą ozdobny geometryczny wzór tzw. 
układ w jodełkę, zbiegający się w połowie wysokości 
drzwi. Ponad drzwiami wprowadzono prostokątne 
nadświetle podzielone szczeblinami.
Przy Strażnicy Bośniackiej mieściła się kiedyś kasa 
miejska oraz karczma. Dokładna data budowy jest 

nieznana. Być może w średniowieczu mieścił się tu 
browar miejski. Pierwsza wzmianka o restauracji po-
chodzi z 1848 r. Była to najstarsza restauracja i hotel 
(„Skrodzki”) w mieście. Po I wojnie światowej zało-
żono w tym budynku bank miejski (Stadtsparkasse). 
Także obecnie znajduje się tu siedziba banku.
Współczesne centrum to przede wszystkim zabytkowe 
kamieniczki, które odzwierciedlają klimat dawne-
go mazurskiego miasteczka. Jednym z najstarszych 
dobrze zachowanych budynków jest kamienica przy 
ul. Mały Rynek 2, w której mieści się apteka „Pod 
Orłem” założona w 1819 r. Jest to najstarsza apteka 
w województwie – działa już ponad 200 lat! Orzeł 
był symbolem panującej wtedy rodziny królewskiej, 
czyli Hohenzollernów. Oznaczano nim budynki uży-
teczności publicznej. Dlatego widać go na dawnych 
budynkach pocztowych, ale i na karczmach wiejskich. 
Do dzisiaj dawne restauracje i karczmy na Dolnym 
Śląsku, czyli dawnej pruskiej prowincji mają orła, 
czasami czarnego w nazwie. Podobnie z apteką jest 
w pobliskim Reszlu. 
Od północnej strony ratusza rozciąga się Mały Rynek. 
Takiej wielkości był rynek po południowej stronie 
przed pożarem w 1822 r. Niewielki budynek z małymi 
oknami przy ratuszu to dawny areszt miejski. Obecnie 
siedziba Informacji Turystycznej. 
Obok, na ścianie budynku z bramą wjazdową, widać 
wysoko dwie schodkowo ukształtowane metalowe 
konstrukcje. Pomiędzy nimi znajdował się dawniej 
dzwon alarmowy ostrzegający mieszkańców przed 
niebezpieczeństwem, np. pożarem. Ogólnodostępny 
dzwon mógł być uruchamiany przez każdego, kto np. 
zauważył pożar w nocy. Charakterystyczne schodko-
wo ukształtowane rurki wystające ze ściany w połu-
dniowej części pierzei wskazują miejsce zawieszenia 
dzwonu. Został on usunięty podczas kompleksowego 
remontu na początku lat 90-tych XX w. 
Najstarszy wizerunek słupa alarmowego znajduje się 
na przedstawieniu centrum miasta z 1822 r. Widać go 
przed Strażnicą Bośniacką. 

Bank Powiatowy

Pierwsza kamienica przy Małym Rynku to dawny Bank 
Powiatowy. Pod nr 2 znajduje się elegancka kamienica 
z okrągłym balkonem. W skrajnych częściach długiej ścia-
ny od strony ul. Kościuszki widoczne są dwa medaliony. 
Na jednym zobaczyć można chłopczyka na baranku z ga-
łązka oliwną, na drugim 
chłopczyka przebranego 
za rzymskiego legionistę 
jadącego na lwie. Czy jest 
to nawiązanie do słów 
Chrystusa: „Oddajcie cesa-
rzowi co cesarskie, Bogu co 
boskie” w odniesieniu do 
płacenia podatków w Ban-
ku Powiatowym?

Robert Wróbel

Miedziana iglica
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Medaliony z dawnego Banku Powiatowego.
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